
Protokół 5 / 2015 

z posiedzenia Rady Krakowskich Seniorów 

w dniu 14 maja 2015 r. 
1. Posiedzenie rozpoczął przewodniczący Rady Krakowskich Seniorów witając wszystkich 

członków. 
2. Otwierając zebranie Pan Antoni Wiatr prosił zebranych, aby swoje uwagi przekazywali 

w sposób spokojny, by uszanowano i powagę i czas wszystkich obecnych podczas obrad. 
Poprosił, by propozycje do porządku obrad wprowadzone były w punkcie zgłoszenia 
uzupełnień do planu obrad. 
Jeśli nasuną się nowe tematy później należy je omawiać w punkcie wolne wnioski. 
Antoni Wiatr proponował by dodatkowe propozycje do porządku obrad zgłaszać najlepiej 
na piśmie i to przed zebraniem, tym bardziej że dostępny jest projekt porządku obrad 
w internecie przynajmniej 7 dni przed posiedzeniem RKS. 

3. Do porządku wniesiono następujące tematy: 
• Informacja o obchodach 70 lecia Politechniki Krakowskiej 

• Ochrona zieleni w Krakowie, 
• Opracowanie projektu uchwał „Pudełko życia” i ”Oddział geriatryczny” 
• Pomnik samolotu na Bielanach 

4. Przyjęcie porządku obrad  
Rada jednomyślnie (wszyscy głosowali za) przyjęła rozszerzony o  propozycje porządek 
RKS – Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

5. Informacja o 70-leciu Politechniki Krakowskiej. 
Władysława Maria Francuz przedstawiła informację o obchodach 70-lecia Politechniki 
Krakowskiej. W. M. Francuz zaprosiła również członków RKS na koncerty zespołu 
pieśni i tańca „Małe Słowianki” które odbędą się z okazji 40 lecia zespołu. 
W. M. Francuz poinformowała, że jeden z koncertów (14.06.2015 r.) o godz. 11.00 
w Sali Kongresowej jest dedykowany Seniorom. 

6. Przewodniczący RKS – Antoni Wiatr poprosił grupę członków RKS o dostarczenie drogą 
internetową lub osobiście zdjęć. Są one niezbędne do wykonania identyfikatorów, które 
ma wykonać nam Wydział Spraw Społecznych. 
Jest to pilne, gdyż członkowie RKS powinni mieć identyfikatory na II Ogólnopolskich 
Senioraliach w Krakowie. 
Termin składania zdjęć do Pani Kierownik Bożeny Opach do MOWISU do 19.05.2015 r. 
(wtorek) 

7.  Podsumowanie doświadczeń z dyżurów oraz wskazówki i propozycje instrukcji do 
dalszych dyżurów.  
Barbara Szafraniec Wiceprzewodnicząca RKS przedstawiła w oparciu o istniejące już 
doświadczenie oraz o swoje i innych członków RKS uwagi i spostrzeżenia oraz 
wskazania i propozycje jak należy postępować podczas wtorkowych dyżurów członków 
RKS. Trzeba nie tylko zapisywać przyjęcie interesantów, ale ich prośby oraz propozycje 



powinny być składane na piśmie. Należy uważać by nie być wciągniętym w sprawy 
subiektywnie przedstawiane. Przy problemach które nie jesteśmy w stanie rozwiązać, 
należy osobom przychodzącym do nas pomóc, starać się skierować osoby do 
odpowiednich instytucji.  

8. Ustalenie dyżurów do końca czerwca 2015 r. 
Sekretarz RKS Joanna Talar uzyskała zgłoszenia członków RKS do końca miesiąca lipca 
2015 r.  
Zaznaczono by członkowie RKS chętniej bez namawiania uczestniczyli w dyżurach. 

9. Przyjęcie ramowego planu pracy RKS na II półrocze kadencji. 
Przewodniczący RKS Antoni Wiatr przedstawił i omówił przygotowany przez Zarząd 
RKS ramowy plan pracy RKS na II półrocze kadencji. 
Przyjęto uchwałę RKS przyjmującą Plan. Uchwała została przyjęta jednomyślnie 
(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

10. Informacja o „II Ogólnopolskich Senioraliach w Krakowie - 2015”. 
W zastępstwie Doradcy Prezydenta Miasta Krakowa ds. Polityki Senioralnej – 
Pani Anny Okońskiej - Walkowicz wystąpił Pan Szymon Gatlik - Asystent Pani Doradcy. 
Przedstawił aktualny program Senioraliów, które odbędą się od 05.06  do 07.06.2015 r. 
Omówił tematykę, terminy i zakres : 

− imprez towarzyszącym Seniorom, 
− szczegółowy program Senioraliów i miejsca gdzie jego punkty będą się odbywały, 

− propozycje programu artystycznego w dniach od 05-07.06.2015 r., 
− kulminacyjne wydarzenia 07.06.2015 r. 

• Wręczenie seniorom kluczy do Miasta Krakowa   

• Pochód seniorów wokół Rynku Głównego 
• Konkursy w tym Konkurs Kapeluszy. 

Pan Szymon Gatlik w imieniu Władz Miasta Krakowa zaprosił członków RKS do udziału 
w uroczystościach. 

11. Propozycje uczestnictwa w Senioraliach Rady Krakowskich Seniorów. 
Przewodniczący RKS i członkowie zarządu RKS zwrócili się do wszystkich uczestników 
członków RKS, aby wzięli czynny udział w uroczystościach „II Ogólnopolskich 
Senioraliów w Krakowie – 2015 r.”. 
Członkowie RKS poparli tą propozycje i wyrazili chęć by każdy członek RKS był nie 
tylko jeden dzień, ale przez kilka dni i uczestniczył w wielu wydarzeniach. 
Pani Barbara Szafraniec Wiceprzewodnicząca RKS zaproponowała by jeden cały namiot 
był dla RKS i dlatego należy przygotować materiały. 

12. Propozycje współpracy przy organizacji Senioraliów RKS. 
Przewodniczący RKS poprosił by stosownie do potrzeb kilka członków RKS już 
pracujących przy przygotowaniu Senioraliów mogli się włączyć pozostali członkowie 
RKS.  
Zaproponowano by wszyscy członkowie RKS, który będą mogli przyjść spotkali się 
w siedzibie RKS przy Al. Daszyńskiego 22 w dniu 19.05.2015 r. 

Wybrano osoby odpowiedzialne za przygotowanie udziału w Senioraliach: 

• Janina Saniternik 



• Małgorzata Suder  

• Barbara Szafraniec  
• Anna Pietras 

• Krzysztof Kurzela 

Zaproponowano by opracować tekst ulotki informujące o RKS. Zaproponowano również 
by włączyć się w pochodzie Seniorów iść z planszą lub transportem (w dniu 
07.06.2015 r.). 

13. Barbara Szafraniec Wiceprzewodnicząca RKS odczytała zaproszenia na Kongres Rad 
Seniorów w Wieliczce, który odbędzie się w dniu 12.06.2015 r.  

14. Ochrona zieleni w Krakowie  
15. Przewodniczący Komisji ds. warunków lokalowych Zbigniew Zgała przedstawił 

przygotowaną przez Komisję uchwałę w sprawie ochrony zieleni w Krakowie – wraz 
z uzasadnieniem. Po dyskusji i przeredagowaniu uchwały Antoni Wiatr Przewodniczący 
RKS przedstawił tekst uchwały w sprawie ochrony zieleni w Krakowie. Pani Anna 
Chodorowska zwróciła uwagę, że członkowie Rady mogliby zaproponować swój udział 
i postronnego dendrologa w pracach komisji UMK opiniującej wycinkę drzew w mieście. 
Uchwała została przyjęta przy 7 głosach wstrzymało się. Tekst przyjętej uchwały stanowi 
załącznik do protokołu.  

16. Omówiono sprawę wyjazdu członków rady w dniu 18.06.2015 na posiedzenie Rady 
Krakowskich Seniorów do Mszany Dolnej. Z uwagi na brak finansów sprawę przesunięto 
na dalszy termin. 

17. Bezpieczeństwo życia Seniorów i rozszerzenie leczenia Seniorów.  
Pani Anna Pietras przedstawiła potrzebę podjęcia przez RKS uchwały popierającej 
wprowadzenie działań na rzecz bezpieczeństwa osób starszych – szczególnie samotnych. 
Przedstawiła uchwałę w sprawie ratowania życia seniorów tzw. „Pudełko życia” jako 
pierwszy etap współczesnych rozwiązań elektronicznych. Uchwała została  przyjęta 
jednomyślnie i stanowi załącznik do protokołu. 

18. Wolne wnioski we wolnych wnioskach. 
Pani Barbara Szafraniec prosiła, aby propozycje członków Rady były podawane na piśmie 
aby zarząd mógł nad tym pracować. 

19. Zakończenie. 
Na tym zebranie zakończono. 
 
 
 
 

             Sekretarz                                 Przewodniczący 
   Rady Krakowskich Seniorów           Rady Krakowskich Seniorów 
         
        Joanna Talar           Antoni Wiatr 


